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Ing. Aleš Havránek, ekonom rozpočtu a analýz 

Další členové akademické obce a veřejnost 

Definice používaných zkratek 

AS Akademický senát Masarykovy univerzity, 
v kombinaci se zkratkou fakulty akademický senát dané fakulty 

AV ČR Akademie věd České republiky 
GAMU Grantová agentura Masarykovy univerzity 
DKRVO Dlouhodobý koncepční rozvoj výzkumné organizace 
EK Ekonomická komise Akademického senátu Masarykovy univerzity 
ESF Ekonomicko-správní fakulta Masarykovy univerzity 
FaF Farmaceutická fakulta Masarykovy univerzity 
FF Filozofická fakulta Masarykovy univerzity 
FI Fakulta informatiky Masarykovy univerzity 
FSS Fakulta sociálních studií Masarykovy univerzity 
FSpS Fakulta sportovních studií Masarykovy univerzit y 
HS Hospodářské středisko 
INET Ekonomicko-správní informační systém MU 
IS Informační systém Masarykovy univerzity 
JŘ Jednací řád Akademického senátu Masarykovy univerzity 
KAP Komora akademických pracovníků Akademického senátu MU 
LF Lékařská fakulta Masarykovy univerzity 
LK Legislativní komise Akademického senátu MU 
MU Masarykova univerzita 
MŠMT Ministerstvo školství, mládeže a tělovýchovy 
MZ Ministerstvo zdravotnictví 
NAÚ Národní akreditační úřad pro vysoké školství 
PdF Pedagogická fakulta Masarykovy univerzity 
PrF Právnická fakulta Masarykovy univerzity 
PřF Přírodovědecká fakulta Masarykovy univerzity 
RMU Rektorát Masarykovy univerzity 
RVH Rada pro vnitřní hodnocení Masarykovy univerzity 
RVŠ Rada vysokých škol 
SK Studentská komora Akademického senátu MU 
SR Správní rada Masarykovy univerzity 
TSP Test studijních předpokladů 
UKB Univerzitní kampus v Bohunicích 
VMK Volební a mandátová komise Akademického senátu MU 
VR Vědecká rada Masarykovy univerzity 
VŠ Vysoká škola 
ZVŠ Zákon o vysokých školách 

1. Zahájení

Jednání zahájil předseda AS Josef Menšík. Uvítal na zasedání všechny přítomné 
a konstatoval usnášeníschopnost AS. Ze zasedání se omluvili senátoři a senátorky prof. 
Ivan Foletti, MA, Docteur ès Lettres, Docent in Church History; prof. MUDr. Milan Brázdil, 
Ph.D.; Mgr. David Košatka; Mgr. Adam Kyselica; Bc. Jakub Šárník; Mgr. et Mgr. Markéta 
Košatková, Ph.D.

Předseda AS pověřil pořízením zápisu ze zasedání Mgr. Anitu Dobešovou, právničku 

RMU.  
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Diskuse 

(zápis je v tomto i v dalších bodech zjednodušenou a zkrácenou verzí diskuse, nejedná se 

o doslovný přepis) 

 

Hlasování o programu zasedání 

Počet přítomných členů AS byl v době hlasování 39. 

Pro:                    39 

Proti:              0 

Zdrželi se:           0 

 

Návrh programu zasedání byl schválen (viz program). 

2. Informace o změnách členství v AS MU 

Předseda AS konstatoval, že od posledního zasedání AS nenastaly žádné změny 

v členství AS. Ještě jednou přivítal senátora Ondřeje Nováčka a předal mu osvědčení. 

 

Předseda AS zahájil diskusi. Nikdo se do diskuse nepřihlásil. 

3. Kontrola úkolů 

Předseda AS konstatoval, že v současné době žádné úkoly nejsou stanoveny.  

 

Předseda AS zahájil diskusi. Nikdo se do diskuse nepřihlásil. 

4. Zpráva rektora 

Rektor se omluvil za svůj zdravotní stav, související se zlomeninou kotníku. Tato 

komplikace mu bohužel bránila účasti na některých konaných událostech. Představil 

důležité události, které se konaly uvnitř a navenek MU. Z událostí, které se konaly uvnitř 

MU připomněl dne 13.11. Pietní shromáždění akademické obce MU v areálu Kounicových 

kolejí, poděkoval za to, že akademická obec vnímá historii i v naší přítomnosti a připomněl, 

že se minulost prolíná i do budoucnosti. Při událostech kolem 17. listopadu jej z důvodu 

úrazu zastoupili kolegyně a kolegové, poděkoval jim za spolupráci. Za účast poděkoval 

také zástupcům studentstva. Dne 23.11. byla dokončena bilaterální jednání ohledně 

hodnocení vědy a výzkumu na jednotlivých fakultách a Ceiteicu, které proběhlo v minulém 

roce a na počátku tohoto roku. Jednání označil za nesmírně podnětné a zajímavé a 

očekává další závěry. Dne 13.11. proběhlo výjezdní zasedání RVH, 27.11. následovalo 

zasedání SR, o den později zasedání kolegia rektora. Připomněl slavnostní promoce 

docentů dne 30.11. a uzavřel konstatováním, že následující den po konání zasedání AS 

zasedne také VR MU, kde bude projednávána celá řada medailí k blížícímu se 105. výročí 

MU. Z událostí vně MU připomněl dne 08.11. výroční konferenci SYRI v Praze, které se 

zúčastnila velká řada kolegyň a kolegů. Následovala návštěva amerického velvyslance dne 

15.11. a tentýž den také Souboj univerzit, tedy basketbalový zápas MUNI vs. MENDELU. 

Doplnil, že výsledek není vždy určující, za důležité považuje konání těchto událostí, které 

propojují univerzitní komunitu. Dne 04.12. se uskutečnilo jednání Reprezentativní komise 

MŠMT pro rozpis rozpočtu VVŠ, která má stanovovat pravidla rozpočtu, netají se tím, že 

ta dosavadní považuje za málo ambiciózní. Není spokojený a nesouhlasí, nicméně jedná 

se o konsensuální nastavení v současném předsednictvu České konference rektorů i RVŠ 
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toto respektuje, nicméně o konečném nastavení pravidel rozhodne MŠMT. Ekonomické 

dopady jsou minimální, avšak jedná se o signál, který je rozhodnutím vydáván.  

Pozval na adventní koncert MU dne 06.12. a 11.12. na předávaní Cen za vynikající 

výsledky výzkumu vybraným akademičkám a akademikům z rukou prorektorky pro vědu a 

výzkum. Popřál vše dobré a těší se na spolupráci do následujícího roku. 

 

Diskuse 

Senátor O. T. Florian položil dotaz k záležitosti, který probíhá mimo MU na ostatních 

vysokých školách, a to na sběr dat do prevalenční studie genderově podmíněného násilí 

na veřejných vysokých školách a ústavech AV ČR, které organizuje právě AV ČR, a do 

kterého MU není zapojena. Bylo mu řečeno, že rozhodnutí nezapojit se do studie bylo 

rozhodnutím vedení MU, položil tedy dotaz na důvod nezapojení se MU do studie. Rektor 

poděkoval za dotaz a doplnil, že tuto záležitost projednával s kolegyní ze Sociologického 

ústavu AV ČR již od února. Téma vznesl i na jednání České konference rektorů, v době, 

kdy jí předsedal. Téma bylo opakovaně projednáno také na poradě vedení, včetně 

konzultace s pověřenkyní pro ochranu osobních údajů. Uvedl, že MU bylo odmítnuto jít do 

zdrojových dat a zároveň se paralelně připravuje podstatně sofistikovanější průzkum. Což 

je dominantní důvodem pro neúčast MU. Po konzultaci s univerzitní ochránkyní práv, 

pověřenkyní pro ochranu osobních údajů i odborem pro strategii se MU tohoto konkrétního 

výzkumu nezúčastní. Doplnil, že zapojení škol je různé, neznamená to, že MU téma nebere 

vážně, naopak probíhá příprava na sofistikovanější výzkum podobného typu. Senátor J. 

Bejček připomněl, že již uplynuly dva roky od úmrtí profesora Eduarda Schmidta. Rád by 

se tedy informoval, zda již byly zahájeny kroky k uctění jeho památky, na které se AS usnesl 

po jeho úmrtí. Před rokem mu bylo odpovězeno, že jsou jiné priority jako Velka aula Karla 

Engliše či pamětní deska R. Scrutona a bylo mu naznačeno, že by se mohlo jednat o 

pojmenování budovy v UKB. Rektor poděkoval za připomenutí, s tím, že na téma 

nezapomněl. Uvedl, že se předmětná diskuse se blíží díky tomu, že se realizuje projekt 

MUNI BioPharma Hub a věří, že tato diskuse by mohla být aktuální v okamžiku, kdy bude 

stavba pokročilejší. Doplnil, že 11.03.2024 by měl být poklepán základní kámen v a té době 

by již mohlo být jasno více. Předseda AS diskusi uzavřel.  

5. Návrh směrnice Pravidla pro sestavování rozpočtu MU pro kalendářní rok 2024 

Předseda AS bod uvedl: 

• Předložil rektor v termínu stanoveném JŘ;  

• AS projednává a zaujímá stanovisko v souladu s čl. 47 odst. 3 Statutu MU k pravidlům 

rozdělení příspěvků ze státního rozpočtu na vzdělávací a tvůrčí činnost;  

• Nadpoloviční většina přítomných;  

 

Rektor směrnici představil. Uvedl, že tento bod je v prosincovém zasedání AS již tradicí. 

Jedná se o směrnici, která jde nad rámec ZVŠ, řada univerzit ji vůbec nemá, případně ji 

má v jiné podobě. Rektor ji však považuje za důležitou, protože díky tvorbě pravidel vzniká 

debata o finančních dopadech na jednotlivé fakulty a dochází také ke kultivaci diskuse o 

způsobu sestavování rozpočtu, jaké má limity a rozvojové parametry. Je rád, že letos se 

opět diskuse vedla otevřeně a konstruktivně, a to na celé řadě fór k tomu určených. Kvituje, 

že v průběhu několika posledních let drží MU trend v pravidlech a tato se nemění ad hoc 

dle toho, jak pravidla nastavuje MŠMT. Uvedl, že MŠMT v posledních letech velké změny 

nezavádí, což by očekával vzhledem k navyšující se demografické křivce, excelenci a 

kvalitě na vysokých školách, očekával by akcent na tyto aspekty, zatím je ze strany MŠMT 

postrádá, a proto je velice rád, že minimálně od roku 2019 se MU snaží jít cestou 
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posilovaní kvality a mezinárodní viditelnosti a v řadě schémat se to velmi vyplácí. Poukázal 

na návrhy MŠMT z počátku roku související se stavem veřejných financí s rád oznámil, že 

rozpočet by měl být mírně rostoucí. Čísla zatím známa nejsou, ale stránka příjmů by měla 

byt posílena, nicméně doplnil, že i stránka výdajů je velmi náročná, a to nejen z pohledu 

nárustu cen energií, ale i vzhledem k investičním akcím MU, které nicméně ocenil a 

konstatoval, že dodávají univerzitě dynamiku. Je rád že z fakult přišly velmi zajímavé 

upravující připomínky k pravidlům rozpočtu, které byly vypořádány nebo dovysvětleny, a 

že mezi děkankami a děkany panuje shoda na parametrech rozpočtu. Doplnil, že ve 

veřejném prostoru vycházejí články a analýzy a MU je považována za vzor, tím, že ostatní 

VŠ by mohly následovat její příklad. Uvědomuje si, že pravidla nejsou dokonalá, jedná se 

o kompromis, který však dává prostor pro růst, a to jak v oblasti příspěvků na vzdělávací 

činnost, tak v oblasti podpory na DKRVO. Kvestorka krátce představila tři základní změny, 

které jsou do nových pravidel navrženy, konkrétně do příspěvku na vzdělávací činnost a 

následně by ráda předala slovo prorektorce Pospíšilové ke změnám v DKRVO. Uvedla, že 

pravidla jsou ve stavu, které by bylo záhodno zachovat a ráda by docílila toho, aby je 

univerzita jako celek akceptovala jako jednoduchá, srozumitelná a relativně jednoznačná 

v tom smyslu, že například jedná-li se o institucionální podporu na vzdělávání nebo na 

vědu, že existuje fixní a část stabilizační část, která v sobě má zahrnuty indikátory kvality, 

které ukazují směr, kterým by se MU měla ubírat. Upozornila, že se jedná o nástroj, nikoliv 

o cíl. Pro příští rok spočívají úpravy ve třech kosmetických změnách, které byly dohodnuty 

v minulých letech. První z nich se týká fixní části příspěvku na vzdělávací činnost 

(označení A), kde je již od roku 2022 snaha zohlednit aktuální počet studentů. Ze strany 

MŠMT je MU stále financována dle limitů na počet studentů z roku 2016, MŠMT bude tuto 

praxi pravděpodobně brzy měnit a univerzita musí interně reagovat a poukazovat na to, že 

pro nás je důležitý aktuální počet studentů, který je po dřívějším poklesu aktuálně 

stoupající. MU má snahu zachovat cca 11% podíl vysokoškolských studentů. Dle toho byl 

nastaven postupný nárůst pohyblivé části, tedy aktuálního počtu studentů vůči limitu z roku 

2016. Pro rok 2024 je tedy poměr fixní části vůči pohyblivé části 65 ku 35. Tedy 65 % pro 

limity z roku 2016 a 35 % pro aktuální počet studentů. Čímž se vedení MU snaží 

podporovat fakulty k přijímání většího počtu studentů, tak jak je stanoveno v tzv. kontraktu. 

Druhá změna se týká úpravy jedné podmínky právě z kontraktu, což je navyšování počtu 

studentů. Do letošního roku byly zahrnuty všechny typy studií, ale vzhledem k aktuálně 

probíhající reformě doktorského studia a vzhledem k tomu, že cílem je zkvalitňovat 

doktorské studium, tedy snižovat počet studentů, byl počet studentů doktorského studia 

vyňat z referenční hodnoty navyšování počtu studentů na jednotlivých fakultách. Tím byl 

nárůst počtu studentů dán do souladu s probíhající reformou doktorského studia. 

Podkladem tohoto rozhodnutí byly i diskuse s jednotlivými fakultami, které tento postup 

odsouhlasily. Poslední změna v této oblasti je tzv. osvobození části výnosů od odvodů - 

od roku 2024 nebudou započítávány prostředky z výnosů GAMU do výpočtu odvodů. Opět 

se jedná o záležitost, která byla v minulosti dlouhodobě diskutována. Domnívá se, že daná 

podmínka prospívá všem fakultám. Závěrem představila výhled do roku 2025, kdy 

upozornila, že příští rok skončí pilotní náběh předmětů core – univerzita by tedy již měla 

být ve fázi podpory prvních projektů společného univerzitního základu. Od roku 2025 se 

předpokládá, že tyto předměty budou počítány dle tzv. kooperací, tedy dnes 5 % rozpočtu, 

které se rozdělují napříč univerzitou dle kooperací.   Připomněla ponechaní specifického 

přístupu u FaF, která jde prozatím vlastní cestou, nicméně během následujících dvou let, 

by vedení MU bylo rádo, kdyby se zapojila do modelu rozpočtu, neboť je předpoklad, že 

fakulta již bude dostatečně silná, tak aby zvládla konkurenci ostatních devíti fakult MU. 

Rektor k poslednímu bodu doplnil, že už nyní se pro FaF sestavuje stínový rozpočet, tak 
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aby fakulta měla pro následující roky, nejpozději rok 2027, představu. Nicméně ještě 

nějakou dobu bude docházet ke kultivaci FaF ku obrazu MU. Prorektorka Pospíšilová 

představila změnu DKRVO. Uvedla, že jde spíše o změny evoluční, které spíše kopíruji 

trendy, které MU nastoupila v minulých letech. První změnou, ke které došlo je nastavení 

poměru kontrakt/výkon o několik bodů ve prospěch výkonu, a to na hodnotách 70 ku 30. 

Přičemž poměr v rámci STM ku SSH by byl nastaven přesně tak, jako v letošním roce a 

bez ohledu na absolutní výši dotace.  Představila vývoj za posledních 5 let, kdy se složka 

kontraktu postupně snižuje od 100 % v roce 2019 až po 74 % v letošním roce. V tomto 

období měla MU štěstí, že narůstaly finance, které se rozdělovaly v rámci výkonové složky. 

Ve srovnání s návrhem z minulého roku, je ambice navrhnout mírné posílení výkonové 

složky z 26 % na 30 %, s tím, že adekvátně by se stabilní složka snížila na 70 %. Rozpočet 

by tedy byl tvořen třemi částmi, tj. obecná podpora, která dominantně tvoří např. GAMU 

nebo elektronické informační zdroje a dále 30 % výkon dle neměnných indikátorů a 70 % 

kontrakt. Výše kontraktu se odvíjí od absolvovaných pohovorů v návaznosti na interní 

hodnocení vědy a výzkumu, tak jak byly diskutovány se všemi fakultami a Ceitecem. 

Kontrakt (stabilní složka) je složena sdílenými hodnotami ve výzkumu a specifickými cíli 

jednotlivých fakult. Představila modelaci, při předpokládaném zvýšení DKRVO o 4,5 %. 

Připomněla, že váhy pro výpočet publikačních indikátorů zůstávají neměnné jako 

v letošním a loňském roce. Zdůraznila, že je snaha oceňovat kvalitní publikace a sborníky, 

proto mají tyto váhy, kterým se kvalitní výsledky násobí. Závěrem, dle předběžných 

kalkulací, uvedla některé klíčové efekty. Je předpoklad, že bude výrazně menší růst 

Ceitecu, který je dán i restrukturalizací a snížením počtu výzkumných skupin.  Naopak je 

předpoklad velkého nárustu FSpS, a to i díky optimalizaci vnitřní struktury v návaznosti na 

vnitřní hodnocení vědy a výzkumu. Nadprůměrný růst FF a ESF, a naopak menší růst FSS, 

což je dáno tím, že fakulty mezi sebou prakticky soutěží a FSS dramaticky rostla 

v posledních letech. Předpokládá se drobný pokles u PdF. Toto bylo v rámci pohovorů 

diskutováno a věří, že v dalších letech dojde u této fakulty k obratu. Rektor poděkoval 

kvestorce a prorektorce na kterou navázal, když uvedl, že předložená čísla jsou velmi 

orientační při předpokládaném růstu 4,5 % na DKRVO pro celou oblast vysokého školství. 

Výsledně je důležitější rozpočet pro MU, kdy je mírným optimistou v tom, že by MU mohla 

očekávat větší růst než zmíněných 4,5 %.  

 

 

Stanovisko EK (přednesl předseda EK, V. Hyánek)    

EK doporučuje šestnácti hlasy přijetí předloženého usnesení.  

 

Diskuse 

Senátor V. Kudrle položil dotaz k příspěvku na vzdělávací činnost, s tím, že přístup k FaF 

je prozatím stejný a pan rektor uvedl, že v roce 2025/2026 bude od tohoto přístupu 

upuštěno a bude mít stejné podmínky jako ostatní fakulty. Dodal. že, by očekával, že bude 

FaF poskytnuto určité klouzavé období. Rektor doplnil, že procesy se postupně 

přizpůsobují a od individuálního přístupu k FaF bude upuštěno pravděpodobně až 

v akademickém roce 2026/2027. Určité klouzavé období tedy probíhá v současné době. 

Senátor J. Slovák zdůraznil, že při projednáni na EK byl apel na sdělení, že univerzita 

považuje rozpočet za nástroj, avšak nikoliv jako přímý nástroj řízení. Procesy jsou 

nastaveny kompromisně, tak aby obecně působily motivačně, nicméně každá z fakult má 

své vlastní strategie a přístupy. Doplnil, že z pohledu jednotlivých vědních oborů mohou 

některé z motivačních parametrů působit spíše demotivačně, což je dáno kompromisním 

řešením, čemuž se musí jednotlivé fakulty přizpůsobit. Rektor poděkoval za doplnění, 
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uvedl, že rozpočet není cílem, ale nástrojem, přičemž rozpočet může být násobný, ale je 

zapotřebí držet určitou míru kompromisu a solidarity a zároveň rozvíjet investiční a lidský 

potenciál univerzity. Všechny děkanky a děkany nabádá, aby v rámci fakult sestavovali 

svá pravidla zohledňující specifika daných fakult. Poděkoval za hlasování v EK, 

jednohlasné přijetí jej potěšilo.  

 

 

Hlasování o Návrhu směrnice Pravidla pro sestavování rozpočtu MU pro kalendářní rok 2024 

Počet přítomných členů AS byl v době hlasování 43 

Pro                   43 

Proti                 0 

 Zdrželi se         0 

Přijaté usnesení: Akademický senát Masarykovy univerzity v souladu s čl. 47 odst. 3 

Statutu Masarykovy univerzity vyslovuje po projednání souhlas s návrhem znění 

směrnice Masarykovy univerzity „Pravidla sestavování rozpočtu pro kalendářní rok 

2024“, která tvoří přílohu zápisu ze zasedání. 

 

 

Rektor velmi poděkoval za hlasování. Konstatoval, že v této nejednoduché době, se jedná 

o důležitý okamžik, kdy se dokáží zástupci univerzitní komunity dohodnout. 

 

6. Volební řád Akademického senátu Filozofické fakulty MU 

Předseda AS bod uvedl: 

• Předložil předseda AS FF MU po termínu stanoveném JŘ;  

• AS schvaluje dle § 9 odst. 1 písm. b) bod 2 zákona o vysokých školách;  

• Nadpoloviční většina přítomných;  

• Stanovisko EK;  

 

Předseda AS FF Štěpánek představil několik bodů, které bylo nutné upravit. Volební řád 

je v současném znění nepoužitelný. Fakulta se v novele inspirovala změnami volebního 

řádu AS. Nejdůležitější úpravy jsou v článcích 4 a 6 a dále úpravy, které vyvstaly 

z problémů, které se objevily v průběhu posledního volebního období. Doplnil, že změny 

byly konzultovány s fakultní právničkou. Sdělil, že v čl. 4 byla volební období AS FF přímo 

vytčena na 36 kalendářních měsíců, přičemž období začíná dnem následujícím po 

skončení předešlého volebního období. V čl. 6 došlo ke změně tak, aby v případě 

neúspěchu prvního kola voleb, mohly být vypsány volby další. Volby tedy musí být vypsány 

nejpozději 3 měsíce před koncem volebního období a samotné hlasování musí proběhnout 

nejpozději 2 měsíce před koncem volebního období, tak aby v případě neplatných voleb, 

bylo možné tyto zopakovat. Další změna se týká upřesnění procedury, kdy se 

z náhradníka stává senátor. Ve zbytku odkázal na předložený materiál. Požádal o 

schválení změn.   

 

Stanovisko LK (přednesla senátorka K. Holíková v zastoupení předsedkyně LK) 

Senátorka K. Holíková uvedla, že debata byla poměrně svižná, nejvíce se konzultoval čl. 

13 odst. 4, který nestanoví maximální počet náhradníků, přičemž toto bylo doporučeno při 
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příští úpravě zrevidovat. Ze strany VaMK byly zaslány další podněty ke zlepšení. Nicméně 

přijetí bylo jednomyslné, shoda je tedy zřejmá. Osobně z pozice senátorky za FF 

poděkovala za pozdní akceptaci návrhu, způsobenou implementací změn z volebního řádu 

AS a poděkovala za projednání.   

 

Rektor vyjádřil kladné stanovisko. 

 

Diskuse 

Předseda AS doplnil, že náhradníkem je každý, kdo se účastnil voleb v pořadí dle úspěchu 

ve volbách. Zmíněné doporučení úpravy není součástí usnesení LK. Domnívá se, že 

procedura nominace náhradníků je vnitřní záležitostí fakulty. Předseda AS FF doplnil, že 

daný bod nebyl předmětem novely, daný článek zůstává v původním znění a debata o jeho 

znění byla spíše vyústěním diskuze. Předseda AS poděkoval předsedovi VaMK za 

doplnění připomínek, uvedl, že s ohledem na VaMK by byl ideální model, kdy se fakulty 

v případě nejasností v připravovaném volebním řádu předem obrátí s dotazy na VaMK tak, 

aby případné připomínky bylo možné zapracovat před samotným předložením předpisu. 

Předseda AS diskusi uzavřel. 

 

Hlasování o Volebním řádu Akademického senátu Filozofické fakulty MU 

Počet přítomných členů AS byl v době hlasování 42. 

Pro:                    40 

Proti:              0 

Zdrželi se:           2 

 

Přijaté usnesení:  

Akademický senát Masarykovy univerzity v souladu s § 9 odst. 1 písm. b) bodu 2 

zákona o vysokých školách schvaluje Volební řád Akademického senátu Filozofické 

fakulty Masarykovy univerzity ve znění, které bylo schváleno AS FF MU dne 20. 11. 

2023, a které tvoří přílohu zápisu za zasedání AS MU. 

7. Volba delegátů do RVŠ pro volební období 2024-2026 

Předseda AS bod uvedl: 

• Předložil předseda AS MU v termínu stanoveném JŘ;  

• Tajné hlasování o všech kandidátech dohromady 

• Nadpoloviční většina přítomných; 

 

Děkan FSpS k návrhu za FSpS uvedl, že v úvaze byli dva kandidáti, z hlasování vyplynula 

navržená kandidátka doc. Strachová, domnívá se, že se jedná o racionální volbu, a že 

kandidátka bude jak fakultu, tak i univerzitu dobře reprezentovat.  

 

Předseda AS popsal obdobný průběh u ESF. 

 

Předseda AS zahájil diskusi. Nikdo se do diskuse nepřihlásil. 

 

 

Hlasování o Volbě delegátů do RVŠ pro volební období 2024-2026 

Počet přítomných členů AS byl v době hlasování 43. 



9/14 

 

Pro:                    40 

Proti:              2 

Zdrželi se:           1 

 

Přijaté usnesení:  

Akademický senát Masarykovy univerzity deleguje do Rady vysokých škol na funkční 

období 2024-2026 tyto delegáty fakult:  

• Fakulta sportovních studií: doc. Mgr. Milena Strachová, Ph.D.;  

• Ekonomicko-správní fakulta: Mgr. Ing. Filip Hampl, Ph.D.; 

 

Rektor poblahopřál zvoleným kandidátům, uvedl, že by se rád i nadále před důležitými 

sněmy setkával, tak aby byla držena linie adekvátní MU, nikoliv, aby docházelo k poklesu 

na průměr. Uvedl, že období, které je před námi bude velmi turbulentní a je potřeba 

zastávat určité pevné postoje a názory, které nemusí byt populární a jistě na nich nebude 

všeobecný konsensus. Předseda AS se připojil ke gratulaci delegátům, požádal děkana 

Kašparovského, jakožto delegáta v předsednictvu RVŠ, aby znovu zhlédl delegační lístky 

následně bod ukončil. 

8. Různé 

A. Účast MU na jednání Fóra předsedů akademických senátů 

Senátor D. Solak položil dotaz předsedovi AS na účast a reprezentaci ve Fóru 

předsedů akademických senátů. Nedávno se uskutečnilo výjezdní jednání, kde dle jeho 

informací, byl předseda AS omluven. Doplnil, že předseda AS na předchozím zasedaní 

informoval, že zastupitelnost účasti není možná, avšak dle jeho informací, se daného 

jednání účastnili i zástupci předsedů a vzpomíná si, že místopředsedům akademických 

senátů byla v minulosti nabízena možnost účastnit se. Zeptal se, z jakého důvodu tedy 

nelze vyslat jakožto náhradníka místopředsedu AS, v případě, kdy předseda AS se 

zúčastnit nemůže. Předseda AS uvedl, že mezi předsedy akademických senátů 

probíhá kontinuální komunikace během celého roku a následuje zasedání, které je 

částečně společenskou událostí. Uvedl, že MU je ve fóru dlouhodobě funkční a aktivní, 

z čehož také plyne skutečnost, že zástupce MU byl zvolen místopředsedou fóra.  K 

tomuto konkrétnímu výjezdnímu zasedání, které proběhlo ve středu a čtvrtek uvedl, že 

se u předsedy fóra informoval na možnost zastupitelnosti a bylo mu sděleno, že toto 

není možné. Sám byl překvapen rozhodnutím jednoho z předsedů akademických 

senátů, že namísto svojí osoby nominuje náhradníka, přičemž tento nebyl 

místopředsedou akademického senátu dané vysoké školy, nýbrž řadovým senátorem. 

Rozhodnutí dané vysoké školy bylo rozhodnutím svévolným, navzdory pravidlům. 

Nebyl organizátorem předmětného výjezdního zasedání, nemůže se tedy vyjádřit, proč 

byl vpuštěn, zdůraznil, že se jednalo o porušení pravidel. Senátor D. Solak doplnil, že 

do budoucna se jedná o apel na vyjasnění si zastupitelnosti, protože se domnívá, že se 

nejedná o jediný případ vyslání zástupce. Doplnil, že pokud se jedná o společenské 

setkání, tak považuje za vhodné, aby MU byla zastoupena, zvlášť pokud se v minulosti 

navrhovala usnesení, tykající se toho, jaké je optimální zastoupení studentů 

v akademických senátech. Předseda AS doplnil, že se o vyjasnění pokusil, sám 

považuje otázku za vyjasněnou, neboť získal jasnou odpověď, že zastupitelnost není 

možná. Zopakoval, že se jednalo o porušení pravidel, která jsou nastavena jasně.  



10/14 

 

 

B. Rezignace senátora O.T. Floriana 

Senátor O.T. Florian uvedl, že jej na začátku příštího roku čeká obhajoba disertační 

práce a končí mu tedy mandát senátora, proto se rozhodl složit mandát již dnes, tak 

aby byl dostatečný čas na zvolení nástupce. Uvedl, že ze současných členů SK je 

společně s předsedkyní SK senátorem nejdéle, přičemž touto činností strávil velkou 

část svého studentského života, proto by se rád osobně rozloučil. Všem poděkoval za 

spolupráci, cení si příležitosti podílet se na směrovaní univerzity. Je si vědom, že někdy 

nebylo jeho působení vnímáno pozitivně, což považuje za přirozené s ohledem na svoji 

roli, neboť se vždy považoval za zástupce studujících a snažil se hájit jejich práva. 

Doplnil dva apely adresované studentům. Tedy, aby studující i nadále dokázali odolávat 

snahám o omezení jejich účasti na rozhodování, které je dle jeho názoru možné ze 

strany některých akademiků sledovat. Druhý apel směřoval na reprezentativnost 

studentských zástupců. Uvedl, že téměř 2/3 studujících tvoří ženy a v SK AS je 

zastoupení žen pouze 14%. Další aspekt, ve kterém shledává nedostatečnou 

reprezentativnost, je skutečnost, že 93 % studentů MU studuje v bakalářském a 

magisterském programu, avšak naprostá většina studentských zástupců v AS jsou 

zástupci doktorandů. Přál by si tedy, aby složení SK bylo reprezentativní vůči složení 

studentské části akademické obce. Předseda AS poděkoval za spolupráci a včasnou 

rezignaci a k poslednímu apelu se velmi silně přidává.  

 

C. Testovací provoz volební aplikace 

Předseda VaMK konstatoval, že byly spuštěny testovací volby v nové aplikaci a 

požádal o zpětnou vazbu a případné informace o nesrovnalostech. 

 

D. Závěrečné slovo rektora 

Rektor poděkoval senátoru Florianovi za apel, popřál mu štěstí u obhajoby, současně 

pogratuloval senátoru Nováčkovi. Velmi poděkoval těm, kteří se podíleli na průzkumu 

týkajícího se menz. Neboť prostředky lze na základě proběhlých vnitřních diskuzí 

distribuovat tam, kde jsou efektivněji využity. Zmíněné považuje za dobrou ukázku 

spolupráce samosprávy a vedení univerzity. Popřál vše dobré a klidné prožití 

adventního času. Závěrem poděkoval za účast na zasedání.  

 

 
Nejbližší řádné zasedání Akademického senátu MU bylo svoláno na 22. ledna 2024.  
 

Na závěr předseda AS poděkoval všem přítomným za účast a ukončil zasedání v 16:15 hod. 

 

Zapsala: Mgr. Anita Dobešová, právnička RMU.  

 

Text schválil: Mgr. Josef Menšík, Ph.D., předseda AS, dne 20.12.2023. 

 

Zápis zveřejněn po sedmidenní lhůtě na uplatnění připomínek členů AS dne 30.12.2023. 

 

 

…………………………………………. 

Mgr. Josef Menšík, Ph.D. 



Příloha č. 1 

PREZENČNÍ LISTINA 

Zasedání Akademického senátu MU dne 04.12.2023 

Komora akademických pracovníků 

Přítomen Nepřítomen 

Právnická fakulta 

1 prof. JUDr. Josef Bejček, CSc. X 

2 doc. JUDr. Filip Křepelka, Ph.D. X 

3 JUDr. Veronika Smutná, Ph.D. X 

Lékařská fakulta 

4 prof. MUDr. Milan Brázdil, Ph.D. X 

5 prof. MUDr. Ondřej Ludka, Ph.D. X 

6 doc. RNDr. Josef Tomandl, Ph.D. X 

Přírodovědecká fakulta 

7 RNDr. Milan Baláž, Ph.D. X 

8 prof. RNDr. Jan Slovák, DrSc. X 

9 prof. Mgr. Vít Kudrle, Ph.D. X 

Filozofická fakulta 

10 doc. PhDr. David Zbíral, Ph.D. X 

11 doc. Mgr. Petr Novotný, Ph.D. X 

12 prof. Ivan Foletti, MA, Docteur ès Lettres, 

Docent in Church History X 

Pedagogická fakulta 

13 prof. PhDr. Karel Pančocha, Ph.D., M.Sc. X 

14 Mgr. et Mgr. Markéta Košatková, Ph.D. X 

15 Mgr. Martin Vrubel, Ph.D. X 

Ekonomicko-správní fakulta 

16 doc. Mgr. Maria Králová, Ph.D. X 



17 Mgr. Josef Menšík, Ph.D. – předseda AS X 

18 doc. Ing. Vladimír Hyánek, Ph.D. X 

Fakulta informatiky 

19 prof. RNDr. Ivana Černá, CSc. X 

20 prof. RNDr. Michal Kozubek, Ph.D. X 

  21 doc. RNDr. Vlastislav Dohnal, Ph.D. X 

Fakulta sociálních studií 

22 PhDr. Markéta Horáková, Ph.D. X 

23 Mgr. Josef Kraus, Ph.D. X 

24 doc. PhDr. Tomáš Vlček, Ph.D. X 

Fakulta sportovních studií 

25 Mgr. Tomáš Vencúrik, Ph.D. X 

26 doc. Mgr. Jiří Nykodým, Ph.D. X 

  27 Mgr. Tereza Králová X 

Farmaceutická fakulta 

28 doc. PharmDr. Jan Gajdziok, Ph.D. X 

29 PharmDr. Tomáš Goněc, Ph.D. X 

  30 Mgr. Adéla Lamaczová X 

Vysokoškolské ústavy 

31 doc. Mgr. Karel Kubíček, PhD. – předseda KAP X 

32 Mgr. Gabriel Demo, Ph.D. X 

33 PhDr. Renata Prucklová X 



 

 

PREZENČNÍ LISTINA 

Zasedání Akademického senátu MU dne 04.12.2023 

Studentská komora 

 

  Přítomen Nepřítomen 

Právnická fakulta   

34 Mgr. Damir Solak X  

35 Mgr. Oldřich Tristan Florian X  

Lékařská fakulta   

36 Mgr. Natália Antalová – předsedkyně SK X  

37 Adam Wechsler X  

Přírodovědecká fakulta   

38 Mgr. David Novák X  

  39 Mgr. Štěpán Čada X  

  40 Mgr. Tomáš Brom X  

Filozofická fakulta   

  41 Mgr. Kateřina Holíková X  

42 Mgr. Ondřej Nováček X  

Pedagogická fakulta   

43 Karel Frnka X  

44 Mgr. David Košatka   X 

Ekonomicko-správní fakulta   

45 Jakub Okruhlica X  

46 Bc. Jiří Procházka X  

47 Jakub Capák X  

Fakulta informatiky   

  48 Mgr. Pavel Novák  X 

49 Bc. Jakub Šárník  X 



 

 

Fakulta sociálních studií   

50 Mgr. Daniel Jirků  X  

51 Bc. Tomáš Vojtíšek X  

Fakulta sportovních studií   

52 Mgr. Adam Kyselica  X 

  53 Mgr. Tomáš Sedláček X  

Farmaceutická fakulta   

54 PharmDr. Tomáš Bílik  X  

55 Mgr. Jaroslava Jamrichová X  

  

  

 

  



 

 

Příloha č. 2 

PŘIJATÁ USNESENÍ 

Zasedání Akademického senátu MU dne 04.12.2023 

 

1. Akademický senát Masarykovy univerzity v souladu s čl. 47 odst. 3 Statutu Masarykovy 

univerzity vyslovuje po projednání souhlas s návrhem znění směrnice Masarykovy univer-

zity „Pravidla sestavování rozpočtu pro kalendářní rok 2024“, která tvoří přílohu zápisu ze 

zasedání. 

 

2. Akademický senát Masarykovy univerzity v souladu s § 9 odst. 1 písm. b) bodu 2 zákona o 

vysokých školách schvaluje Volební řád Akademického senátu Filozofické fakulty Masary-

kovy univerzity ve znění, které bylo schváleno AS FF MU dne 20. 11. 2023, a které tvoří 

přílohu zápisu za zasedání AS MU. 

 

3. Akademický senát Masarykovy univerzity deleguje do Rady vysokých škol na funkční ob-

dobí 2024-2026 tyto delegáty fakult: 

• Fakulta sportovních studií: doc. Mgr. Milena Strachová, Ph.D.; 

• Ekonomicko-správní fakulta: Mgr. Ing. Filip Hampl, Ph.D.; 

 

 

 

  



 

 

Příloha č. 3 

PŘEKLAD USNESENÍ DO ANGLICKÉHO JAZYKA 

Zasedání Akademického senátu MU dne 04.12.2023 

 

 

NOTE: The official language of the Academic Senate of Masaryk University is Czech.  

The following translation is for informational purposes only. 

 

 

Accepted Resolutions of the 274th Meeting of Masaryk University Academic Senate  

held on December 04, 2023 

 

1. The Academic Senate of Masaryk University, in accordance with Article 47(3) of the 

Statutes of Masaryk University, after discussion, expresses its consent to the draft wording 

of the Masaryk University Directive "Rules of Budgeting for the Calendar Year 2024", which 

is attached to the minutes of the meeting. 

 

 

2. The Academic Senate of Masaryk University, in accordance with Section 9(1)(b)(2) of the 

Higher Education Act, approves the Election Rules of the Academic Senate of the Faculty 

of Arts of Masaryk University as amended by the AS FF MU on 20 November 2023, which 

is attached to the minutes of the AS MU meeting. 

 

 

3. The Academic Senate of Masaryk University delegates the following faculty delegates to 

the Council of Higher Education Institutions (RVŠ) for the term of office 2024-2026: 

• Faculty of Sports Studies: doc. Mgr. Mgr. Milena Strachová, Ph.D.; 

• Faculty of Economics and Administration. Mgr. Ing. Filip Hampl, Ph.D.; 

 

 


